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Slovo starosty 
 

Vážení spoluobčané, 

 léto letošního roku je již za námi a má-
me zde podzim. Nadále nás provází na 
každém kroku vysoká inflace a mnozí z nás 
již platí zvýšené zálohy cen energií.  Také 
Obecní samospráva se potýká se zvýšením 
cen energií a to především v ZŠ, MŠ, tělo-
cvičně na veřejném osvětlení a provozová-
ním ČOV.  

 V komunálních volbách, které  se konaly 
ve dnech 23. a 24. září, se rozhodovalo o 
složení zastupitelstva obce na další čtyřleté 
volební období. Jsem rád, že  množství 
voličů využilo svého práva volit v těchto 
volbách a tímto dokázali, že jim na obci 
Tisové i osadě Zaháj záleží. Děkuji Vám za 
volební účast a všem kandidátům za odva-
hu kandidovat. Odstupujícímu zastupitel-
stvu obce ještě jednou děkuji za vše co pro 
občany a obec Tisovou s osadou Zaháj 
udělali. Nově zvolenému zastupitelstvu 
obce přeji hodně úspěchů a nám všem 
občanům přeji, ať se nám, zde v obci dobře 
žije! 

 Přeji Vám i vašim rodinám hezké, pří-
jemné podzimní dny s krásně zbarvenými 
listy na stromech a ještě trochu teplého 
sluníčka.   

       Josef Pánek, starosta 

Soutěž ve střelbě ze vzduchovky 

 V sobotu 27.8. se na Vinicích u chaty Mys-
liveckého spolku Dubina Tisová uskutečnila 
tradiční soutěž ve střelbě ze vzduchovky. 
Pěkné počasí přilákalo mnoho hostů a téměř 
50 soutěžících. 

 Nejvíce závodníků změřilo své síly 
v kategorii dětí do 15 let, kde bylo hodnoce-
no 21 soutěžících. Soutěže se dále zúčastnilo 
13 mužů, v kategorii žen se utkalo 9 závodnic. 
V nesoutěžní disciplíně si mohli všichni vy-
zkoušet střelbu na běžícího jelena. 

 Téměř všichni zúčastnění byli za svůj vý-
kon odměněni drobnou cenou.  Příjemně 
strávené odpoledne v přátelské atmosféře je 
předzvěstí toho, že se všem akce líbila. Podě-
kování patří členům MS, kteří soutěž organi-
začně zajišťovali a také Honebnímu společen-
stvu Tisová a obci Tisová za poskytnutí fi-
nančního příspěvku na nákup cen pro děti.  

        Mgr. Jan Sedláček 

Mezistátní utkání ve fotbale 
 V sobotu 2. července se uskutečnilo na 
fotbalovém hřišti v Tisové fotbalové utkání 
Česká Republika, výběr hráčů z Tisové proti 
Ukrajině. Toto utkání bylo hráno na 2 x 30mi-
nut. 

 Domácí tým po prvním poločase prohrával 
1:2 a v druhém poločasu po zlepšeném výko-
nu vyhrával ještě 2 minuty před koncem 
utkání 4:3 ! Nakonec utkání skončilo remízou 
4:4. 

 V penaltovém rozstřelu vyhrálo mužstvo 
z Tisové 5:3. Jasně nejlepším hráčem utkání 
byl brankář domácích Martin Kuta. 

 Utkání rozhodoval pan Lubomír Najman, 
kterému patří poděkování a také děkujeme 
divákům za přízeň. 

 Odveta tohoto mezistátního utkání je 
naplánována na Ukrajině. Termín ještě není 
znám.      

      Sportu zdar! Josef Pánek 

Z činnosti Zastupitelstva obce 
 
Zastupitelstvo obce Tisová na svých řádných 
zasedáních v měsících  7-9/2022 projednalo:  
· schválilo ve výběrovém řízení zhotovitele na 

rekonstrukci komunikace v Koutech firmu 
JD Dlouhý s.r.o. Na tuto opravu přispěl Par-
dubický kraj částkou 100 tis. Kč. 

· neschválilo žádost o spolupráci s firmou 
Stopa bezpečí s.r.o. Plzeň 

· schválilo Rozpočtové opatření č. 5, 6 a 7 
· schválilo spolupráci s Mikroregionem Vyso-

komýtsko na vydání knihy ,,Vysoké Mýto a 
okolí“ 

· schválilo věcné břemeno pro ČEZ Distribuce 
na pozemcích Obce Tisová parc. č. 414/6 a 
parc. č. 414/12 pro umístění vedení NN  

· schválilo věcné břemeno pro ČEZ Distribuce 
na pozemku Obce Tisová parc. č. 2104 pro 
umístění vedení NN 

· schválilo příspěvek na potravinovou obsluž-
nost v obci Tisová pro firmu Konzum ve výši 

156 tis. Kč. O polovinu této částky je podána 
žádost na Pardubický kraj. 

· zamítlo žádost o spolupráci s Nakladatel-
stvím s. r. o. Plzeň na vydání publikace  

· schválilo změnu měsíčního vkladu od 
1.1.2023 na obnovu a opravy vodovodu na 
částku 15 tis. Kč a u kanalizace na částku 25 
tis. Kč 

· zamítlo žádost p. J.S. o odkup části obecní-
ho pozemku parc. č. 440/5 

· vyhovělo žádosti p. L.K. o vyjádření ke stav-
bě brány u nemovitosti č.p. 246 

· schválilo úpravu povrchu pod kontejnery na 
tříděný odpad na horním konci obce Tisová 
firmou PP Group ve výši 40 tis. Kč 

· schválilo kompletní vyčištění všech komor 
ČOV po 12 letech nepřetržitého provozu 
firmou VodaCZ service Jaroměř 

· zamítlo žádost p. V.Č. o odkup nebo proná-
jem části obecních pozemků parc. č. 442/53 
a parc. č. 2620 pro parkovací stání 

· schválilo dokončení stavby komunikace 

v lokalitě Dolce (obruby, vrchní vrstva asfal-
tu, nový úsek silnice  k domu č.p. 185) 

· schválilo setkání Z.O. se seniory v termínu 
23. listopadu 2022 od 15.30 hodin 
v prostorách Obecního domu 

· vzalo na vědomí výpověď současného ná-
jemce obecní hospody a rozhodlo o zveřej-
nění záměru o pronájmu obecní hospody a 
bytu a také o vyhlášení výběrového řízení 

· schválilo žádost MAS Litomyšlsko o fin. dar 
ve výši 2875,- Kč 

· schválilo podání žádosti na rekonstrukci 
tělocvičny dle výzvy MMR 

· schválilo konání vánočního koncertu v ad-
ventním období 

· schválilo výsledky výběrového řízení na 
zhotovitele infrastruktury pro výstavbu RD 
na Zaháji a podepsání smlouvy s vítěznou 
firmou Agile spol. s.r.o. s částkou ve výši 
3,23 mil Kč. Obci Tisová byla přidělena dota-
ce od MMR ve výši 900 tis. Kč. 

        Josef Pánek, starosta 



Vážení,  

je mi velkou ctí, abych Vás v souvislosti s mým 
nástupem do funkce a také začátkem nového 
školního roku prostřednictvím Tisovského 
okénka všechny srdečně pozdravila. 

 1. září 2022 jsme ve škole přivítali prvňáč-
ky i jejich starší spolužáky a já jsem sama sebe 
taktéž nazvala „prvňákem“, protože i já jsem 
tady mezi Vámi prvně a je toho pro mě tolik 
nového. Jako učitelka a nyní také ředitelka 
přicházím samozřejmě se svou představou 
fungování ZŠ a MŠ v Tisové. Představou, pro 
kterou bych ráda své kolegyně, a i Vás všech-
ny postupně získávala. Budu vděčná za Vaši 
aktivní účast na životě školy a samozřejmě i 
Vaši zpětnou vazbu, kterou vnímám jako dů-
ležitou pro posun vpřed. 

 Zároveň si uvědomuji, že tisovská ZŠ a MŠ 
představuje nemalé společenství postojů, 
názorů a zvyklostí, které je potřeba respekto-
vat, a i nadále s nimi pracovat. 

 V oblasti výchovy i vzdělávání preferuji 
kompetentního a motivovaného pedagoga, 
který má vytvořené podmínky pro to, aby 
efektivně naplňoval individuální vzdělávací 
potřeby každého žáka, protože každý jsme 

jedinečný. Pro rodiče, pedagoga i dítě je důle-
žité bezpečné vzdělávací prostředí založené 
na vstřícné, přátelské a efektivní komunikaci. 
Výhrou pro každou školu je spolupracující 
a tolerantní rodič a radostně se učící dítě. To 
je podle mě to nejhlavnější a na toto budeme 
v ZŠ i MŠ klást důraz. 

 Naším dalším cílem je podpořit přirozenou 
touhu dětí po poznání, jejich schopnost pra-

covat samostatně i v týmu a postupnými kro-
ky je připravit na reálný svět kolem nás.  

 Těším se na naše vzájemné setkávání, 
projektové dny a společné zážitky a přeji nám 
všem spokojený a klidný školní rok 
2022/2023. 

  kolektiv ZŠ a MŠ Tisová Zita Řezáčová 

Základní škola 

 Další školní rok se s rokem sešel a my tu 
máme opět září. Po prázdninách, které jsme si 
všichni bez výjimky velice užili, jsme se vrátili 
do školky plni energie, nových zážitků 
z táborů, výletů a dovolených a s hlavou pře-
plněnou nápady. 

 Ačkoliv nám zářijové počasí prozatím uka-
zuje převážně svou ubrečenou tvář, my se tím 
rozhodně nenecháváme zastrašit. Vždyť koho 
by zastavilo pár kapek při nekonečných, ale 
velice oblíbených hrách na policajty a zloděje 
na školkové zahradě, nebo při procházkách 
Tisovou a jejím okolím. I když…tradiční výlet 
k vysílači, na který jsme se s dětmi vypravova-
ly vždy v září, nám počasí zhatilo, my neztrácí-
me hlavu a jen čekáme na den, kdy si to bu-
deme moci vynahradit. 

 Začátek školního roku nám do školky při-
nesl také osm nových školkáčků, kteří si po-
stupně zvykají na brzké vstávání a nové kama-
rády, někteří i na nový jazyk. V polovině září 
školku navštívilo první divadélko, které nám 
v představení zahrálo pohádku o tom, jak 
zvířátka našla nový domov. 

 A co dalšího čeká děti i rodiče v novém 
školním roce? Letos poprvé budeme dlabat 
dýně i s rodiči,  a to při Dýňobraní, z kterého 

se doufejme, stane další tradice, jako je napří-
klad Halloweenská  párty. Jak se máme správ-
ně chovat ke svému tělu a bříšku, nám přijede 
říci zdravá pětka. V dalších měsících se bude-
me těšit na vánoční dílny, několikerá pohád-
ková představení, hudební kroužek pana M. 
Kubáta a vánoční focení.  
 Mohlo by se zdát, že než se k tomu všemu 
dostaneme, bude ještě nějakou chvíli trvat, 
ale jak všichni víme, s dětmi utíká čas rychleji 
a s těmi malými o to více. My se těšíme na 
vše, co nás čeká i to, co nás nemine a nezapo-
mínáme, že s humorem jde všechno lépe. 

Pojďme si letošní školní rok užít ještě lépe, 
než ten předešlý.  

          Zuzana Bisová  

Mateřská škola 



TJ Sokol Tisová 

Hasiči 

  

 

Z činnosti TJ Sokol 
 Tisovské léto 2022 je za námi. Všechny tři 
diskotéky se povedly, co se počtu účastníků 
týče. Děkuji všem pořadatelům a hasičům za 
pomoc při pořádání a obyvatelům obce za 
shovívavost. Opět došlo na vandalismus spo-
jený s Tisovským létem – vyvrácené značky, 
rozbité sklo na zastávkách, vyvrácený plot 
atd. Ještě jednou se omlouváme za tyto ne-
příjemnosti. 

 V areálu TJ Sokol došlo k nátěrům všech 
fasád a podlah pódia a altánu. Další akce jsou 
naplánovány, tak uvidíme, zda to u plánu 
skončí nebo se zrealizuje. 

 V neděli 28.8.2022 proběhlo v areálu TJ 
Sokol Ukončení prázdnin, kde byly pro děti 
připraveny různé hry a soutěže a k dispozici 
jim byl celkem hodně využívaný skákací hrad. 
Účast byla opravdu hojná a všichni si akci 
užili. Ještě děkuji našemu hospodskému Ště-
pánovi Filipi za výborné vafle, které dětem, 
ale i dospělým, připravil. 

 V neposlední řadě je nutné zmínit volby do 
obecního zastupitelstva, do kterého se i ten-
tokrát kandidují zástupci pod hlavičkou TJ 
Sokol. Děkujeme předem za případné hlasy 
(psáno 22.9.2022). Když jsme u voleb, rád 
bych poděkoval současnému zastupitelstvu 

2018 - 2022, ve kterém jsme měli za TJ Sokol 
3 zastupitele, za jejich práci. Děkujeme! 

          Z. Kurka 

BĚH 

 V Tisové se sešla skupina lidí, kteří mají 
zájem o běh a pohyb. Chtěl jsem všechny 
zájemce o běh podpořit a trochu poradit. 
 Poprvé jsme se sešli 6.září a přišlo neuvěři-
telných 28 účastníků. Běh jsme prokládali 

chůzí a dali něco kolem 3km. Další dva běhy 
jsme zase o kousek prodloužili.  

 Scházíme se v úterý v 18.hod u benzínky 
za každého počasí.  

 Běháme pomalu a zlehka, žádnému no-
váčkovi neuteču :-). Moc mě těší zájem a 
reakce všech, kteří přišli a tím zvu i všechny, 
kteří se ještě neodhodlali.   

      S pozdravem Bóďa Jirout  

  

 

 Po prázdninách tisovský hasičský sbor 
uspořádal v pátek 9. září sběr vysloužilého 
elektrozařízení a starého papíru u hasičské 
zbrojnice v Tisové. Občané měli možnost 
bezplatně odevzdat papír a elektrický odpad. 
Sbor děkuje občanům, že tak učinili. 

 V sobotu 10. září se konala v Tisové na 
fotbalovém hřišti již tradiční hasičská soutěž v 
požárním  útoku. 

 Soutěže se zúčastnilo rekordních deset 
družstev složených z občanů obce Tisová. 
Nastoupila družstva dětí, juniorů, žen, mužů a 
také k vidění byla smíšená družstva.  

 V této soutěži není důležité, kdo se umístí 
lépe, ale jedná se o vzájemné setkání hasičů a 
občanů všech věkových kategorií. Děkuji sou-
těžícím za účast a přihlížejícím za přízeň. Po 
děkování také patří za poskytnutí zázemí v 
areálu TJ Sokol Tisová. 

                                  Josef Pánek, starosta SDH 
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VOLBY—výsledky 
Volební účast do Senátu byla 50,55 %, ode-
vzdaných hlasů 225, platných hlasů 182 . 

Fiala 103 hlasů, Ešner 79 hlasů 

Účast do voleb zastupitelstva obce 66,89% 
Odevzdaných hlasů 303, platných hlasů 296.  

 Červeně jsou označeni nově zvolení zastu-
pitelé. 

 
TJ Sokol Tisová 
1. Jan Stratílek       165 
2. Markéta Hermanová     93 
3. Adéla Synková       162 
4. Martina Suchomelová    154 
5. Jakub Jirsák        122 
ODS 
1. David Najman       34 
KDU-ČSL 
1. Josef Pánek        253 
2. Pavel Víšek        155 
3. Jiří Háněl        137 
4. Martin Popelka       112 
5. Lenka Uhrová       130 
6. Zdeněk Flídr        109 
7. Ladislav Mikulecký     173 
 

 Volby dopadly tak, jak dopadly a mrzí mě 
to. Mojí snahou bylo obec zbytečně nezadlu-

žovat, hospodařit s obecními penězi s rozu-
mem a průhledně, dodržovat normy, zákony 
a všem měřit stejným metrem, což chápu, že 
se mnohým nemuselo líbit. Komunikovala 
jsem s vámi občany, když se vás něco týkalo, 
podporovala vás a zastávala se vás. Ale dle 
výsledků voleb jste zřejmě očekávali, že budu 
ticho a jen zvedat ruku podle toho, jak zved-
ne ruku někdo jiný. V tom případě jste nyní 
křížkovali správně, protože to já opravdu 
nejsem. 
 Ty čtyři roky práce na úřadě pro mě byly 
hodně poučné. Číst po nocích výklady záko-
nů, orientovat se v normách a zjišťovat, jaké 
řešení je pro obec správné, a následně vy-
světlovat neznalým zastupitelům, proč by 
měla být některá rozhodnutí jinak, bylo hod-
ně namáhavé. 

 Na základě toho si myslím, že by obec 
měla mít stavební komisi, protože těch chyb 
v projektech je opravdu hodně. Realizační 
firmy navrhují řešení dost často prospěšné 
pro ně, ale špatné pro obec a starosta tomu 
všemu nemůže nejen rozumět, ale ani zvlád-
nout kontrolovat. Opravdu v tom potřebuje 
pomoc, neměl by rozhodovat sám. A to není 
nic proti Pepovi, doteď nechápu, jak ty všech-
ny úřednické věci zvládá (pro spekulanty v 
hospodě, kteří si mysleli, že chci tuto funkci 
převzít, to můj cíl nikdy nebyl). 

 Druhý zásadní problém je sestavování 
rozpočtu. Tyto připomínky by neměly být 
veřejné, psát je nebudu, ale jedna zásadní 
věc by se změnit měla – účetní má v rozpočtu 
navrhovat předpokládané příjmy a manda-
torní výdaje (cca 80%, nutné výdaje jako je 
elektřina, mzdy, splátky dluhů a běžná spo-
třeba obce). Zbylé výdaje na rozvoj obce má 
rozhodovat starosta se zastupiteli, ne s účet-
ní! 
 A na základě toho je můj třetí názor, že by 
Adéla Synková neměla být místostarostka, 
obzvlášť po jednáních a financování v posled-
ních měsících. 

 Za co jsem však hodně ráda, je nová paní 
ředitelka ve škole. Ač paní Řezáčová mou 
favoritkou nebyla (pro další spekulanty, můj 
náhled na školu zná osobně ode dne výběro-
vého řízení), držím jí palce, aby se jí podařilo 
dát školu do konkurenceschopného stavu, 
aby se z těch administrativních restů vyhra-
bala co nejdříve a aby konečně byly spokoje-
né děti a rodiče tak, jako se školkou. Věřím, 
že je škola v dobrých rukách. 

 Novému zastupitelstvu přeji pevné nervy 
a v rozhodování očekávám přínos pro obec a 
občany. 

 

Končící místostarostka Markéta Hermanová  

Sběr nebezpečného odpadu 

 Ve středu 6.10. proběhne na autobuso-
vých zastávkách sběr nebezpečného odpadu  
a elektroodpadu. Časy jsou uvedené v mod-
ré tabulce.  

Obecní úřad chválí 

 V obci Tisová máme nenápadné občany 
s prima nápady, jako například paní Profou-
sovou, která bydlí v č. p. 18 (dříve Jeništův 
statek). Paní Profousová nabízí zdarma pře-
bytky ovoce občanům, kteří mají možnost si 
z přepravky umístěné na chodníku před 
jejím domem vzít nabízené ovoce. Za tento 
prima nápad patří paní Profousové poděko-
vání. 

 Další dobrý  nápad má již několik let paní 
Pelinková č.p. 21, která nabízí vypěstované 
dýně různých odrůd. Nabídka je vždy per-
fektně vtipně naaranžovaná! I zde Obecní 
úřad dává pomyslný palec nahoru. Připoju-
jeme fotografie a ještě jednou děkujeme. 

                                          Josef Pánek, starosta 

Přehled stanovišť v obci: 
Tisová – zast. U Brýdlů                          16,50 – 17,00 
Tisová – u Školy                                     17,05 – 17,15 
Tisová – Pekárka                                     17,20 – 17,30 
Zaháj – u hasičárny                                17,35 – 17,45 

  
Druhy přebíraných odpadů: 
1. Vozidlo Atego 

Mobilní sběrna nebezpečných odpadů 
Baterie všeho druhu, oleje, plechovky od 
barev, rtuťové zářivky a výbojky, zbytky 
ředidel, čistící hadry, rtuťové teploměry, 
pesticidy, fotochemikálie, léky, nádoby se 
zbytky škodlivin apod. 

2. Vozidlo Avia Vyřazené televizory a lednice,  

osobní pneumatiky bez disků 


